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 COALITIEVORMING 2018 
 
Fase:   Informatie, standpunten SGP 
Datum:  Dinsdag 27 maart 2018 
Partij:   SGP 
   Dhr. P.J. Verheij, dhr. J.C. Brand (SGP) 
Karakter verslag: Openbaar, verslag op hoofdlijnen 

 
Proces: 

In het duidingsdebat van 22 maart is de lijsttrekker van de grootste partij in Alblasserdam 
(SGP) gevraagd om de start van het proces van coalitievorming op zich te nemen. Zaterdag 
24 maart heeft de informateur met de vijf overige partijen verkennende gesprekken gevoerd. 
De gespreksverslagen worden maandag 26 maart door Peter Verheij en de griffier 
besproken en vervolgens beschikbaar gesteld aan de lijsttrekkers. Dan is gelegenheid om 
aanvullingen/correcties aan te leveren. Dinsdag 26 maart zullen de verslagen definitief 
worden vastgesteld. Vanuit de SGP wordt een A4 aangeleverd met daarop de 
beantwoording op de vragen die ook aan de overige fracties zijn voorgelegd, om zo de 
transparantie van het proces te vergroten. Na vaststelling worden de gespreksverslagen 
openbaar gemaakt (publicatie via internet). Peter Verheij maakt als verkenner een 
concluderend verslag. Dit verslag zal worden besproken in een bijeenkomst van de raad op 
29 maart, na afloop van de installatieraad.  
 
In het verkennende gesprek zijn de volgende vragen behandeld: 

1. Kunt u aangeven welke combinatie van partijen, op basis van onder andere de 
verkiezingsuitslag en programmatische vergelijking, de meest voor de hand liggende 
partijcombinatie is om een breed gedragen college te vormen waar zoveel mogelijk 
Alblasserdammers zich in herkennen? 

2. Welke betekenis hecht u aan de verkiezingsuitslag ten opzichte van de college-
dragende partijen van de achterliggende bestuursperiode? Welke argumenten heeft u 
voor of tegen eventuele voortzetting van die samenwerking? 

De verkiezingsuitslag is wat de SGP betreft een uitslag waarin uitgesproken wordt dat 
Alblasserdam verder wil met de huidige coalitie en het zittende college. Bij de evaluatie van 
de samenlevingsagenda werd veelal positief gereageerd en uitgesproken dit verder door te 
ontwikkelen. De verkiezingsuitslag bevestigt dit nogmaals. Tegen alle landelijke trends heeft 
de PvdA een duidelijke groei laten zien. Natuurlijk heeft dit ongetwijfeld te maken met het 
wegvallen van LBA stemmers, zelfs al zou je deze achterwege laten valt er nog steeds een 
lichte groei te constateren. De uitslag is wat de SGP betreft een mooie beloning van de 
afgelopen 4 jaar en een stimulans om op deze wijze door te gaan. Wat SGP wordt een 
coalitie SGP - CDA en PvdA nader verkend. Een coalitie bestaande uit 4 partijen is voor de 
SGP geen optie ook wanneer er sprake zou zijn van parttime wethouders. De VVD 
inwisselen voor de PvdA of CDA is voor de SGP geen optie. Daarmee wordt geen gehoor 
gegeven aan de verkiezingsuitslag. Wij hebben in vertrouwen samengewerkt in de 
combinatie SGP PvdA en CDA en zetten dit gelet op de uitslag van de verkiezingen graag 
voort. 
 

3. Welke betekenis heeft voor u de stijging van het aantal stemmen voor de VVD? Op 
welke wijze kan hieraan betekenis worden gegeven in de vorming van een nieuw 
college? 

Je zou hierover een lange discussie kunnen voeren. Heeft de VVD meegelift met de 
landelijke trend of heeft de inhoud echt aangeslagen bij de kiezer zoals dhr. Verweij het zelf 
noemde in het duidingsdebat? Een feit is dat de VVD winst heeft geboekt en daar moet 
zeker gevolg aan worden gegeven. 
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De SGP heeft grote waardering voor de positief kritische houding van de VVD in de 
achterliggende jaren. Met name het besluit over de renovatie van het gemeentehuis was 
voor de SGP wel het hoogtepunt waar op inhoud gezocht werd naar consensus. Daarnaast 
heeft de SGP aan de VVD een goede partner op het gebied van financiën, bestuur, sociaal 
domein en veiligheid. Naast de vele overeenkomsten ook een duidelijk verschil omtrent 
invulling van het centrum in combinatie met het thema zondagsrust. In haar programma heeft 
de VVD zich ook duidelijk uitgesproken over openstelling van winkels. Dat is voor de SGP 
wel een breekpunt daar vanuit onze overtuiging het liefst gezien wordt dat alle publieke 
functies op zondag gesloten zijn. Dat de huidige coalitie de status quo heeft gerespecteerd 
wordt zeer gewaardeerd en zal voor de SGP ook de basis moeten zijn bij een volgende 
collegeperiode. 
Op welke wijze vorm gegeven moet worden aan de vertaling van het rechts liberale geluid is 
nog even de vraag. Een idee kan zijn om de belangrijkste speerpunten gelijk te verankeren 
in het coalitieakkoord zodat deze ook een concrete doorvertaling krijgen in de 
samenlevingsagenda 2.0. Dat hangt ook af welke speerpunten en werkwijze de VVD zelf 
noemt. 
 

4. Op welke manier kunnen we de bestuursstijl met een samenlevingsagenda op een 
hoger niveau brengen en hoe wilt u daarin rekenschap geven van de rol van alle 
fracties in de raad? 

Wat de SGP betreft wordt na de informatieronde snel gestart met het formatieproces waarbij 
we in staat moeten zijn om binnen een korte periode te komen tot een coalitieakkoord. Met 
voortzetting van de huidige coalitie is dat goed mogelijk. Dat draagt ook nog eens bij aan 
continuïteit en rust in de organisatie. Wat de SGP betreft wordt gewerkt aan een akkoord op 
hoofdlijnen met een duidelijke visie voor de komende 4 jaar aangevuld met speerpunten. 
Een belangrijk punt voor de SGP is de zondagsrust, één van de punten die verankerd dient 
te worden in het akkoord. Voor de synergie binnen de raad en om ook recht te doen aan de 
uitslag is het ook goed om de totstandkoming van de samenlevingsagenda 2.0 ook anders te 
laten verlopen. Met duidelijke inbreng van de raad en partners vooraf. Zo kan de raad vooraf 
ook agenderen en een rol spelen bij prioritering. Mede daar al heel veel staat geagendeerd 
zal de nieuwe agenda zeker voor het eerste jaar al behoorlijk gevuld zijn. 
  
Belangrijke speerpunten voor de komende periode zijn wat de SGP betreft: 
·         Solide financiën 
·         Sterk bestuur wat meer gericht is op langere termijn visie en krachtig 
ondernemerschap op lopende uitvoeringsdossiers. 
·         Concrete vertaling van Haven Zuid als onderdeel van de Haven. Achterliggende 
periode is veel tijd besteed aan visievorming, goed, maar nu tijd voor stenen stapelen. 
·         Concrete vertaling van de lokale woonvisie met focus op midden en hogere segment. 
Daarnaast heeft de SGP voor de verkiezingen sloop voor nieuwbouw geagendeerd. De SGP 
heeft gemerkt dat dit onderwerp zeker leeft bij de huurders en dat de kwaliteit van wonen te 
wensen over laat. 
·         Concrete vertaling van het GVVP met focus ons lokale en bovenlokale netwerk. 
Aanpak van sluipverkeer, calamiteiten route / 3e ontsluiting wel de belangrijkste issues. 
·         Duurzaamheid en luchtkwaliteit zijn zeker belangrijke thema's wat vraagt om een 
concrete doorvertaling naar en voor onze inwoners. Verder vind de SGP het belangrijk dat 
actiever werk wordt gemaakt om fijnstof nabij de tunnelmond fors terug te dringen. Een 
zogenaamd fijnstof absorberend scherm dient wat de SGP betreft geagendeerd en 
onderzocht te worden. 
·         Veiligheid 
  
 


